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Rada Miejska Gminy Skoki

PRoToKÓł Nr LxYIt2023

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu

7 grudnia 2023r. od godz.150sdo godz.t702
w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.
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Porządek obrad
LXVI sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Gminy Skoki
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.
5. Informacja wiceprzewodniczącej Rady i przewodniczących komisji o działaniach

podej mowanych w okresie międzysesyj nym.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:
6.1) wprowadzeniazmian w uchwale budzetowej na2023 rok;
6.2) wprowadzeniannianw Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki nalata
2023-2036;
6.3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
obejmującego część miejscowości Potrzanowo w rejonie ulicy Skockiej i ulicy Kolonia.
6.4) wyraŻenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa, w drodze darowimy, nieruchomości
gruntowej położonej w Potrzanowie;
6.5) wyrazenia zgody na nabycie od Skarbu Pństwa, w drodze darowizny, nieruchomości
gruntowej połozonej w Skokach;
6.6) wyraŻeniazgody na nabycie nieruchomości położonej w Skokach przy ul.Poprzecznej;
6.7) zmieruająca uchwałę Nr XWIX/341|Ż022 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnta 11 lutego
2022 r. w sprawie określenia szczegołowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, zwyłączeniem specjalistycznych usług
opiekuńczych dla osób zzabutzeniami psychicznymi otaz szczegółowych warunków
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, atakŻe trybu ich pobierania;
6.8) ptryjęcia irealizacji ''Planu Zrównowazonej Mobilności dla Metropolii Poznan do
2040 roku".
Projekty uchwał wprowadzone na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy:

6.9) vryrażenia zgody na sprzedaz nieruchomości stanowiącej działkę nr 24ll połoŻonej
w Rejowcu;
6.10) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowiącej działkę nr 3413 położonej
w Rejowcu;
6.11) okreŚlenia zasad sprawienia pogrzebów oraz rwtotll kosŹów pogrzebów realizowanych
przęZ Gminę Skoki;
6.12) wyraŻenia zgody na zawatcie porozumienia pomiędzy Gminą Skoki a Powiatem
Gniemieńskim w przedmiocie powierzenia Powiatowi Gnieźnieńskiemu realizacji zadania
publicznego _ zapewnienia ucmiowi niepełnosprawnemu bezpłatnego transportu i opieki
w czasie przewozlt;
Projekt uchwaĘ wprowadzony przez Radę
6.13) Apelu doĘczącego zmiany UchwaĘ Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr
)CC{'IX{94I|I7 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie prowadzenia na obszarze wojewódzw,la
wielkopolskiego ograriczen lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których
następuj e spalanie paliw.
7. Informacja ovłyznaczeniu podmiotów, na tzecz których wykonywane jest kara

o graniczenia wolnośc i or az prace społecznie uĘteczne.
8. Wolne wnioski i informacje.
9. Zakonczenie.
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ad 1,.

otwarcia obrad LXu sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, |icząca 15 radnych,
wobradach brało udziaŁ 15 radnych - lista obecnoŚci stanowi załacmik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada
Miejska Gminy Skoki jest prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał' opinii
i wniosków zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2023 t. poz. 40 z późn.

zffi.) i Statutem Miasta i Gminy Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z
2020 poz. 1779 z dnia 24.02.2020 r.).

Następnie Przęwodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki
Tadeusza Kłosa, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką, Sekretnza Gminy Blankę GaŹdziak,
Radcę Prawnego Marcina Pawlickiego' pracowlików Urzędu, przedstawicieli prasy lokalnej
orazmteszkańców, którry prrybylina sesję oraztychktórzy oglądają transmisję sesji online.
ad2.
Zgodnie zrczdz. V pkt 3 $ 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarzaobrad LXVI sesji Rady
Miejskiej Gminy Skoki powołano (dot. ustalenia, ŻekłŻdy zradnychbędzie kolejno pełnił
funkcję sekretarza) radną Małgorzatę Mizgajską (15 głosów za).

Przewodnioą"y Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poinformował, Że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji
i ustalał wyniki jawnego głosowania.
ad,4.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Przedstawił porządek obrad.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
ZłoĘŁwniosek o wprowadzenie do porządku obrad podjęcia uchwał w:
pkt 6.9) w sprawie wyruŻenta zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej działkę rr 24lI
połozonej w Rejowcu;
pkt 6.10) w sprawie wyraŻenia zgody na nabycie nieruchomości stanowiącej działkę nr 3413

połozonej w Rejowcu;
pkt 6.11) w sprawie określenia zasad sprawienia pogrzebów otazzwrottlkosztów pogrzebów
realizowany ch pt zez Gminę Skoki ;

pkt 6.12) w sprawie wyrażenia zgody na zavłarcie porozumienia pomiędzy Gminą Skoki
a Powiatem GnięŹnieńskim w przedmiocie powierzenia Powiatowi Gniemieńskiemu realizacji
zadaria publicznego - Zapewnienia uczniowi niepełnosprawnemu bezpłatnego transportu
i opieki w czasie pruewozlt;
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
ZłoĘłwniosek o wprowadzenie do porządku obrad podjęcia uchwał w:
pkt 6.13) Apelu doĘczącego zmiany UchwĄ Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr
)ooOV94Il17 zdnia 18 grudnia 2017 t. w sprawie prowadzenia na obszarze wojewódzwva
wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w za}resie eksploatacji instalacji, w których
następuj e spalanie paliw.

Rada Miejska Gminy kolejno głosowała poszczególne punkĘ, które zostaĘ wprowadzone
(I5 głosami za)

Porządek obrad został poszerzony o następujące uchwaĘ:
Pkt 6.9) Podjęcie uchwĄ w sprawie vłyrażeniazgody na sprzedaż nieruchomoŚci stanowiącej
działkę nr 24lI połozonej w Rejowcu;
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Pkt 6.10) Podjęcie uchwĄ w sprawie wytaŻeniazgody na nabycie nieruchomości stanowiącej
działkę tlt 3413 połozonej w Rejowcu;
Pkt 6.11) Podjęcie uchwĄ w sprawie określenia zasad sprawienia pogrzebów otaz rwrotu
ko sztów po grzebów realizowany ch przez Gminę Skoki ;

Pkt 6.12) Podjęcie uchwaĘ w sprawie wyrażetia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy
Gminą Skoki a Powiatem Gnieźnieńskim w przedmiocie powierzenia Powiatowi
Gnieźnięńskiemu realizacji zadałtta publicznego _ zapewnienia uczniowi niepełnosprawnemu
bezpłatnego transportu i opieki w czasie ptzewozu1,
Pkt 6.13) Podjęcie uchwĄ w sprawie Apelu doĘczącego zmiany UchwaĘ Sejmiku
WojewódŹwa Wielkopolskiego nr )ooil)V94llI7 zdnia 18grudńa 20t7r. wsprawie
prowadzenia na obszarze wojewódń'wa wielkopolskiego ograniczefilub zakazów w zakresie
eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw.
ad 3.
Sekretarz obrad LXV sesji Rady radny Łukasz Kubiński
Poinformował, że protokół LXV sesji Rady został sporządzony, jest do wglądu na dzisiejszej
sesji Rady, atakżę codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i Gminy Skoki otaznastronie
internetowej Urzędu.

ad 5.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa uczestnicrył:
- 10.1I.2023 r.- wobchodach Święta Niepodległości wSzkole im. Adama Mickiewicza
w Skokach;
-lt.Il.2023 r. - wturnieju strzeleckim z okazji Dnia Niepodległości zorgałizowanym przez
Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Skokach.
Przewodniczący staĘch komisji Rady składali kolejno informacje z międzysesyjnej pracy
komisji Rady:
l'. Przewodniczący Komisji Finansów, Rozrvoju Gminy i Komunikacji Stanisław

Janecko:
Komisja odbyła 3 posiedzenia na których:
- zajęła się oceną stanu czystości wód rzek i jezior na terenie Gminy Skoki;
- wypracowała projekt planu pracy Komisji na2024 r.;

- zapontała się z projektem budżetu Miasta i Gminy Skoki na2024 oraz projektu Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki nalata2024-2038.
_ opiniowała materiĄ pod obrady LXVI sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.

2. Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej,
ochrony Srodowiska Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Paweł Grabiński

Komisja odbyła 3 posiedzenie, na którym:
- spotkała się z myśliwymi i łowczymi z teręnu Gminy Skoki, w celu zapoznałtta slę z
informacją o szkodach w uprawach rolnych wyrządzonychprzezrvłierzynę leśną;
- wypracowała projekt planu pracy Komisji na2024 r.
- zapoznała się z projektem budzetu Miasta i Gminy Skoki na2024 oraz projektem Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2024-2038,
opiniowała materiĄ pod obrady dzisiejszej sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.
3. Przewodniczący Komisji Oświatyo Kultury, Zdrowia, Spońu i Rekreacji Andrzej
Surdyk
Komisja odbyła 3 posiedzenia na których:
- zapoznała się z projektem budżetu Miasta i Gminy Skoki na 2024 rok otaz projektem
Wieloletniej Prognory Finansowej Miasta i Gminy Skoki nalata2024-2038.
- opiniowałamateriaĘ pod obrady dzisiejszej sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.
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- wypracowała opinie do projektu budzętu na rok 2024 oraz projekt planu pracy Komisji na
2024 r.

- przyjęła informację z działalności Biblioteki Publiczrej w Skokach w za]<resie kultury,
zespołów arĘsĘcznych działających na terenie gminy oruzpropagowania czytelnictwa.
4' Przewodniczący Komisji RewĘjnej Piotr Babrakowski
Komisja odbyła 1 posiedzenie, na którym:
- zĄęŁa się wydatkami na budowę kanalizacji sanitamej w Skokach w rejonie ulic
Brzoskwiniowej, Malinowej, Czereśniowej iWiśniowej w20Ż2 t. oTaz analizą wykonania
inwesĘcji zaplanowanychw 2023 r.

Pkt 6.1)
Skarbnik Gminy Anna Kałek_ Witucka
Przedstawił projekt uchwĄ w sprawie nnian w uchwale budzetowej na rok Ż023.

Poinformowała, że projekcie w uchwĄ zmniejsza się dochody budzetu Gminy o kwotę
456.300,00 zł,zgodnie zzałącznikiem nr l. Dochody budzetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach
wynoszą 78.439.524,75 zł, z czego dochody majątkowe \ilynoszą 16.466,19I,0I zł. Szczegółowo
omówiła dochody. W dziale oświata i wychowanie na podstawie pisma Dyrektora SzkoĘ
Podstawowej w Skokach zaplanowano dochody w wysokości 7.200 zł z Ęfrlłu kary pienięzrrej

nałozonej ptzez sąd za podpalenie śmietników przez osobę ftzyczną. W dziale gospodarka

komunalna i ochrona środowiska w rwiązku z zaakceptowaniem ptzez Wojewódzki Fundusz
ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu wniosku o aneks do rimowy
o dofinansowanie, vłydłużĄący okres realizacji przedsięwzięcia pn. ''Dofinansowanie
przedsięwzięć w ramach Programu Priorytetowego Ciepłe Mieszkanie'' w gminie Skoki do

żt.tz.zozą r., zmniejszono o-457,5OO zł dochodyplanowarre ztego Ętułu. Środki te zostaną
wprowadzone do budzetu na2024 rok. Finansowanie zadaniaprzedstawia się następująco:

- 2023 rok -317 .500 zł,
- 2024 rck - 457.500 zŁ.

Razem 775.000 zł.
Wydatki budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą 89.215.853 ,48 zł. Wydatki bieŻące
w wysokoś ci 63.669.39I,12 ń, vłydatki majątkowe w wysokoś ci 25.546.462'36 zł. Przędstawiła
szczegółowo wydatki. Wdziale rolnictwo iłowiectwo zmniejszono o 150.000 zł wydatki
planowane na opracowanie dokumentacji technicznej doĘczącej inwestycji pn. ''Budowa
kanalizacji sanitarnej w Potrzanowie do ulicy Borówiec i Nołvy Borówiec wraz z osiedlem przy
Przedszkol t' . Zadanie zostało przeniesion e do ręalizacji w 2024 roku. W rwiązkl z przyznariem
Gminie Skoki dofinansowania ze środków Rządowego Programu Polski Ład: Program InwesĘcji
Strategicznych otaz trwającym postępowaniem o udzielenie zamówięnia publicznego,
zwiększono o 30.000 zł wydatki planowane na reaIizację zadartta inwestycyjnego pn. ''Budowa
ciągu komunikacyjnego pomiędzy ulicami Parkową a Turystycznąw Skokach. Kwoty planowane

na rca\izację inwestycji dostosowano do wartości najtanszej oferĘ złoŻonej w postępowaniu
przetargowym. Wydatki planowane w 2023 roku - 480.000 zł. Planowane wydatki w 2024 roku -

2.190'000 zł (wtym przyznarte dofinansowanie 2.000.000 zł). w dzia\e gospodarkamieszkaniowa
zaplanowano wydatki w wysokości 25.000 zł na remont garuĘ znajdujących się na ulicy Jana

Pawła II w Skokach. W dziaIe administracjapubliczna zaplanowano wydatki w wysokości 20.000
ńnazakup regałów do archiwum zakładowego Urzędu Miasta i Gminy w Skokach. o 15.000 zł
zwiększono wydatki na zakup materiałówpromocyjnych. Zaplanowano środki w wysokości 3.000
zł na modęmizację systemu ogrzewania w budynku Urzędu. W dziale bezpieczeństwo publiczne
i ochrona ptzecivłpoŻarowa przeniesiono wydatki w wysokości 2.000 zł planowane na udzielenie
dotacji dla oSP Lęchlin na zakup pompy szlamowej orazwęża ssawnego na wydatki bieŻące tj.
zakup sprzętu dla oSP Lechlin. Zaplanowano wydatki wwysokości 3.550 zł na zakup
radiotelefonii w ramach zarządzaria kryzysowego zgodnie z Regulaminem Sieci Łącmości
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Radiowej Zaruądzaria Kryzysowego województwa-wielkopolskiego. W dziale oświata
i wychowanie zaplanowano wydatki w wysokości 5.000 zł na refundację kosŹów dotacji
przedszkolnej udzielanej ptzez Gminę Rogoźno oraz Pobiedziska na dzieci z Gminy Skoki
uczęszczające do przedszkoli na terenie sąsiednich gmin. Zmniejszono o 117.000 złvłydatki
planowane na udzielenie dotacji na dzieci uczęszczĄącej do Niepublicznego Przedszkola
AĘstycznego wPotrzanowie otaz o 10.000 zł na dzieci uczęszczające do Przedszkola
Publicznego ''TęczowaŁąka" w Jabłkowie z uwagi na mniejsząIiczbę dzieci uczęszczających do
przedszkoli w stosunku do planowarrej. Zwiększono o 11.000 zł wydatki na refundację kosztów
dotacji przedszkolnej udzielanejprzezMiasto Wągrowiec nadziecizamieszkałe naterenie Gminy
Skoki. Zmniejszono o 29.980 zł wydatki na udzielenie dotacji na dzieci niepełnosprawne
uczęszczające do Przedszkola Publicznego Tęczowa Łąkaw Jabłkowie. Zwiększono o 30.600 zł
środki na udzielenie dotacji na uczniów niepełnosprawnych uczęszczających do SzkoĘ
Podstawowej w Jabłkowie (wzrost Iiczby uczniów od września 20Ż3 r. w stosunku do liczby
planowanej). Wdziale gospodarka komunalna iochrona środowiska zmniejszono o9.450 zł
wydatki planowane na gospodarkę ściekowa i ochronę wód oraz o 10.000 z}wydatki planowane
na zakup koszy ulicznych. o 15.500 zł zsłiększono wydatki planowane na modemizację PSZoK
na system samoobsługolvy. Zwiększono o 25.450 zł wydatki rwiązane zuttrymaniem zięleni na
terenie gminy tj. na zakup drzęw ikrzewów, sadzenie drzew wpasach drogowych, usługi
podnośnikiem koszowym' naprawy kosiarek. Zaplarrowano 25.000 zł na zakup kosiarki dla
sołectwa Rościnno oraz 4.700 złnazakup kosy spalinowej w celu utrzymania terenów zielonych
na terenie miasta Skoki. W związku z planowanym wydłużeniem okresu realizacji zadania pn.
Dofinansowanie przedsięwzięó wramach Programu Priorytetowego''Ciepłe Mięszkanie''

} 8minie Skoki do 31 .12.2024 r., zmniejszono o 457.500 z} wydatki planowane z tego Ęrtułu.
Srodki te zostanąwprowadzone do budzefu na2024 rok oraz do Więloletniej Prognozy Finansowej
Miasta i Gminy Skoki.
Finansowanie zadaria przedstawia się następuj ąco :

Ż023 tok -3I7.500 zł,
2024 rok- 457.500 zł,
Razęm 775.000 zł.
Zwiększono o 6.500 zł wydatki na usługi weterynaryjne dla bezdomnychzwierząt. W zvńązku z
powstĄmi oszczędnościami po przeprowadzonym postępowaniu przetatgowym zmniejszono
o 29 '529,37 zł wydatki planowane narealizację zadania inwestycyjnego pn. ,,Modemizacjaźródeł
światła ulicmego w miejscowości Skoki ul. Mickiewicza, Sienkiewicza, Słowackiego,Zantkowa.
Zaplanowano wydatki w wysokości 20.000 zł na koszty postępowania odwoławczego
prowadzonego w Krajowej Izbie odwoławczej w sprawie o udzielęnie zamówienia publicznego
pn. ''odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu
gminy Skoki''. Zmniejszono o 2.500 z} -vłydatki plarrowane na odbiór, transport i uĘlizację
padĘch mvierząt. w dziale kultura i ochrona dziedzict:wa kulturowego. Zaplanowano wydatki
wwysokości 3.500 zł na wynagrodzenie osoby sporządzĄącej aktualizację Instrukcji
Bezpieczeństwa Pożarowego w świetlicach wiejskich na terenie gminy. Planowane przychody
zostaĘ zmniejszone oII7.007,74 ń wĘm okwotę 29.529,37 zł zmniejszono poĘczkę
zaciągniętą w Wojewódzkim Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu
narea|izację zadaria inwestycyjnego pn. ''Modemizacjaźródeł światła ulicznego w miejscowości
Skoki ul. Mickiewicza, Sienkiewicza, Słowackiego, Zamkowa" zuwaginatiŻsząwartośó zadania
po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym. Przychody po zmianach wynoszą
12.445.338,14 zł. Rozchody zostaĘ zmniejszone o l.148,37 zł z uwagi na riższą ratę spłacanej
poĘczkt zaciągniętej w WFoSIGW w Poznaniu. Deficyt budzetowy po wprowadzonych
zmianach zmruejszył się oII7.007,74 zł iwynosi 10.776.328,73 Zł. Stosowne zmiarty
wprowadzone zostĄ w planie wydatków majątkowych przewidzianych do realizacji w 2023
roku, zestawieniu plarrowanych kwot dotacji udzielonych zbudżetu podmiotom należącym i nie
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na\eŻącym do sektora finansów publicmych oraz planie przychodów i kosztów samorządowego

zaJ<ładubudżetowego na 2023 tok.
Przedstawiła róvłnież autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektrr uchwĄ
wsprawie zmian wuchwale budzetowej na rok 2023. Wdziale gospodarka mieszkaniowa
zaplanowano wydatki wwysokości 14.100 zł z ptzeznaczeniem na zakup nieruchomości
gruntowej nr 3413 w Rejowcu celem uregulowania stanu prawnego działŁ,l. W dziale oświata

i wychowanie na wniosek Dyrek1ora Przedszkola Samorządowego zaplanowano wydatki
w wysokości 5.500 złnazakup 3 palnikowego taboretu gazowego gastronomicnrego niezbędnego

do przygotowania posiłków dla stołówki przedszkolnego. Zmniejszono o 19.600 z} wydat\<t

p|anowane na modernizację budyŃu Przedszkola Samorządowego'' tj. na opracowanie

dokumentacji doĘczącĄ zmiarty systemu ogrzewania. Kwota planowanych wydatków
maj ątkowy ch oraz pozostałe wartości budzetowe nie ulegĘ zmianie.

Zewzg|ęduna brak pytaii po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(l5 głosami za)
Autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwaĘ zmiarl' w uchwale
budzetowej na rok 2023.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)

Uchwałe nr LXYI| 5t3 12023

w sprawie wprowadzenia zrnian w uchwale budzetowej na rok 2023 r. wraz z autopoprawką

Burmistrza Miasta i Gminy Skoki. Uchwała stąnowi załqcznik nr 2 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.2)
Skarbnik Gminy Anna Kałek _ Witucka
Przedstawiła projekt uchwĄ wyjaśniając, Że zgodnie ze nniartami dokonanymi w Uchwale
budzetowej na2023 rok, dokonuje się następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Miasta
i Gminy Skoki na\ata2023-2036. w załącznlku Nr 1 do UchwaĘ:
Dochody ogółem zmniejszono o 456.300 złwĘm;
- dochody bieżące zlviększono o 1.200 z}, natomiast dochody majątkowe zmniejszono
o 457.500 zL.

Wydatki ogółem zostaĘ zmniejszone o 572.159,37 zŁ, w tym:
_ wydatki bieżące zmniejszono o 10.330 zŁ, natomiast wydatki majątkowe zmniejszono
o561.829,37 z}. Przachody budżetu zostały zmniejszone o 117.007,74 zŁ ipo zmianach
wynoszą 12.445.338,14zł.Rozchodybudżetu zostaĘ zmniejszoneo 1.148,37 ńipozmianach
wynoszą 1.669.009,4I zł.
Wynik finansowy budżetu to deficyt budzetowy, który po wprowadzonych zmianach
zmniejszył się o 175.859,37 zł i wynosi 10.776328,73 zł.
We wszystkich latach objętych prognozą spełnione zostaĘ wskazniki wynikające z art.243

ustawy o finansach publicmych. Pozostałe zmiany w załączniku Nr 1 wynikają ze zmiany
uchwaĘ budzetowej i potrzeby dostosowania wartości wykazartych w Wieloletniej Prognozie
Finansowej do wielkości ujętych w Uchwale Budzetowej.
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W załączlltku Nr 2 do UchwĄ tj. Wykazie Przedsięwzięó na lata 2023 _ 2036 dokonano
następujących zmian:
W porównaniu z poprzednią uchwałą w wykazie przedsięwzięó wprowadzono następujące
zmiany:.
- wydatki na programy, projekty Iub zadartiapozostałe:
wydatki bieżące:
poz. I.3.1.13 - Zimowe utrzymanie dróg, chodników, placów i parkingów - zw'iększono limit
wydatków w roku 2024 do kwoty 270.000 zł. odpowiednio zwiększono limit zobowiązafi,
który wynosi 551.581,86 zł.
wydatki majątkowe:
poz. I'3.2.6 _ Budowa kanalizacji sanitarnej wPotrzanowie od ulicy Borówiec iNołvy
Borówiec wTaz z osiedlem przy Przedszkolu _ zmniejszono limit wydatków w roku 20Ż3 do
kwoty 50.000 zł, odpowiednio zmieniono limit zobowiązań,l<tóry obecnię wynosi 4.000.000
Zł.
poz. L3.2.2I - ModernizacjaPSZoK - System samoobsługowy - zwiększono limit wydatków
w2023 roku do wysokości 54.500 zł. odpowiednio zwiększono limit zobowiązan do
wysokości 54.500 zł.
poz. l.3.2.22 - Budowa ciągu komunikacyjnego pomiędzy ulicą Parkową aTurystyczną
w Skokach -w2023 roku zwiększono limitwydatkówo kwotę 30.000 zf'orazo kwotę 160.000
złw2024 roku. Zmieniono odpowiednio limit zobowiązafl, który wynosi 2.670.000 zł.
poz. I'3.2.29 - Przebudowa ul. Jarra Pawła II w Skokach w ramach ''Przebudowa przejść dla
pieszych mających na celu poprawę bezpieczeństwa ruchu pieszych w obszarze 14 ptzejść d|a
pieszych, w ciągu dróg gminnych na terenie miasta Skoki'' - w wyniku przeprowadzonego
postępowaniaptzetatgowego zwiększono limit wydatków w 2024 tohl o kwotę 28.628,30 zł
do kwoty 242.456,00. Limit zobowiąza(tnato zadanie wynosi 242.456,00 zŁ'
poz. I.3'2.30 - Przebudowa ul. Kościelnej wSkokach wramach ''Przebudowa przejśó dla
pieszych mających na celu poprawę bezpieczeilstwa ruchu piesrych w obszarze 14 ptzejść, dla
pieszych, w ciągu dróg gminnych na terenie miasta Skoki'' - w wyniku przeprowadzonego
postępowaniaprzetargowego zwiększono limit wydatków w 2024 tokuo kwotę I.909,50 zł do
kwoty 124.104,40. Limit zobowiryańnato zadanie wynosi 124.104,40 zł.
poz.I.3.2.3I - Przebudowa ul. Wągrowieckiej w Skokach w ramach ''Przebudowa przejśÓ dla
pieszych mających na celu poprawę bezpieczenstwa ruchu pieszych w obszarue 14 przejść dla
pieszych, w ciągu dróg gminnych na terenie miasta Skoki'' - w wyniku przeprowadzonego
postępowaniaprzetargowego zrnniejszono limit wydatków w 2024 roku o kwotę 27,410,09 zł
do kwoty 539.177 ,58 zł. Limit zobowiązafi nato zadanie wynosi 539.177 ,58 zł.
poz. I.3.2.43 - Dofinansowanie przedsięwzięć wramach Programu Priorytetowego ''Ciepłe
Mieszkanie w gminie Skoki'' _ w związku z planowanym aneksem do umowy o udzielenie
dotacji ptzezWojewódzki Fundusz ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na
realizację vłw. zadania wydfużono okres reaIizacji przedsięwzięcia do 2024 roku.
Wprowadzono limit wydatków wroku 2023 w wysokości 317.500 zł oruz wroku 2024
w wysokości 457.500 zł.

Ze względu na brak pytait

Rada Miejska Gminy
podjęła
(l5 głosami za)
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w sprawie wprowadzerua zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki
na2O23-2O36 wrazz autopoprawką. Uchwała stanowi załqcznik nr 3 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.3)
Kierownik Referatu Za gospo darowania P rzestrzennego Monika Wyso cka
Przedstawiła projekt uchwĄ wyjaśniając, Że wskazany do objęcia planem miejscowym teren
o pow. ok. 165,5 ha obejmuj e częśi miejscowości Potrzanowo w rejonie ulicy Skockiej i ulicy
Kolonia. Teren nie posiada obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego. W obowiązującym studium uwarunkowń i kierunków zagospodarowania
przesttzewtego Miasta i Gminy Skoki obszar wskazany do objęcia planem przewidziany jest

m. in. na:
_ obszary ronvoju funkcji mieszkaniowej oraz działalności rolniczych i nierolniczych;
- obszary zabudowy zagrodowej' mieszkaniowej jednorodzinnej oraz działalności rolniczych
i nierolniczych,
- obszary zabudowy prodŃcyjno- usługowej,
- obszary rolniczej przestrzeni produkcyjnej' prowadzerua działalności gospodarczej, rolniczej
orazzaIesień;
- tereny zięleni nieurządzonej;
- lasy;
- wody powierzchniowe.
Zuwagina składane wnioski o ustalenie warunków zabudowy otaznawystępowanie obszarów
mogących stworzyó potencjalne kolizje, zasadne jest przystąpienie do opracowania
miej scowe go planu zago spo darowania przestrzennego dla wskazanego terenu.

opracowarrie planu umożliwi prawidłowe zagospodarowanie wskazanego terenu poprzez
określenie zasad ksztahowania zabudowy oraz wskłźrlików zagospodarowania terenu, przy
uwzględnieniu zasad ochrony i kształtowania ładu ptzesttzenrtego zgodnie zzapl'satti studium.

Zewzględlna brak pytan i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)

Uchwałę nr LXVI/515/2023
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego obejmującego częśc miejscowości Potrzanowo w rejonie ulicy Skockiej i ulicy
Kolonia. Uchwała stanowi załączniknr 4 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.4)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna
Przedstawiła projekt uchwaĘ. Wymieniona w uchwale nieruchomość gruntowa jest własnością
Skarbu Państwa. Działkaw ewidencji gruntów oznaczonajest uzytkiem ,'dr''. Zgodnie z ustawą
o gospodarce nieruchomościami, nieruchomości mogą byÓ' przedmiotem darowizny
dokonywanej między Skarbem Państwa a jednostką samorządu terytorialnego. w umowie
darowizny określa się cel, na który nieruchomośó jest darowana. W przypadku
niewykorzystania nieruchomości na ten cel darowizna podlega odwołaniu. Darowizny
nieruchomości stanowiącej przedmiot własności Skarbu Państwa dokonuje starosta,

wykonujący zadanie z zal<resu administracji rządowej - za zgodą wojewody. Do wniosku
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o przękazanie nieruchomości niezbędna jest uchwała Rady Miejskiej Gminy Skoki wskazująca
na wolę pozyskania tej nieruchomości do zasobu gmirrnego.

Ze wzglę&l' na brak pytafl' i po wysfuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(I5 głosami za)

Uchwała nr LXW5I6|2023
w sprawie vłyraŻenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa, w drodze darowizny,
nieruchomości gruntowej połozonej w Potrzanowie. Uchwała stanowi załqcznik nr 5 do
protokołu sesji Rady'

Pkt 6.s)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna
Przedstawienie projektu uchwĄ. Wymieniona w uchwale nieruchomośó gruntowa jest
własnością Skarbu Państwa. Działka ta ptzeznaczona została, zgodnie z decyzją o lokalizacji
inwestycji celu publicznego, na zadarie pn. ,,Budowa ściezki dydaktycznej nad przyrodniczam
obszafem łąk Morasia w Skokach'', którego inwestorem jest Gmina Skoki. Zgodnie z ustawą
o gospodarce nieruchomościami, nieruchomości mogąbyó przedmiotem darowimy dokonywanej
międry Skarbem Państwa a jednostką samorządu terytorialnego. W umowie darowizny określa się
cel, na który nieruchomośó jest darowana. W przypadku niewykorzystania nieruchomości na ten
cel darowizna podlega odwołaniu. Darowizry nieruchomości stanowiącej przedmiot własności
Skarbu Państwa dokonuje starosta, wykonujący zadanie z zalłesu administracji rządowej - za
zgodą wojewody. Do wniosku o przekazarlie nieruchomości niezbędna jest uchwała Rady
Miejskiej Gminy Skoki wskazująca na wolę pozyskania tej nieruchomości do zasobu gminnego.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(l5 głosami za)

Uchwałę nr LXW517|2023 w sprawie vłyrazenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa,
w drodze darowizny, nieruchomości gruntowej położonej w Skokach. Uchwała stanowi
załqcznik nr 6 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.6)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna
Przedstawiła projekt uchwĄ. Nieruchomość oznaczona geodezyjnie numerem 4l7lI położona
jest w Skokach przy ulicy Poprzecznej. Działka ta stanowi własność osoby ftzycznej, która
wstępnie vłyraziła wolę jej zbycianarzecz Gminy Skoki. Nabycie przedmiotowego gruntu jest
niezbędne do realizacji planowanej inwestycji polegającej na przebudowie dróg i budowie
chodników na ul. osiedlowa,Poprzeczna, ohęŻna' Podgórna i Graniczna w Skokach.

Ę,
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Ze względu na brak pytai i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)

Uchwałe nr Uchwała nr LXW518/2023
w sprawie vłytaŻeria zgody na nabycie nieruchomości połozonej w Skokach prry ul
Poprzecznej . Uchwała stanowi załqcznik nr 7 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.7)
Pracownik socjalny oPS w Skokach Mańa Jaśkowiak
Przedstawiła projekt uchwĄ. Wyjaśniła, Że potrzeba wprowadzetia zmian w za}resię
regulowanej materii wynika ze wzrostu kosztu jednej godziny świadczonych usług.
obowiązujące dotychczas stawki określone zostaĘ i obowiązują od dnia 1 marca 2022 r.Przez
tęn okres zrviększeniu ulegĘ wszystkie koszĘ, które stanowią podstawę wyliczenia stawki za
jedną godzinę świadczonych usług opiekuńczych, w tym m.in. koszfy zatrudnienia osób
świadczących usługi opiekuńcze. Kalkulacja nowej stawki zostaŁa dokonana talcże w oparciu
o prognozowaną zmianę wysokości minimalnego wynagrodzęnia za pracę w roku 2024. Nie
ulega natomiast zmianie stawka za świadczone specjalisĘczne usługi opiekuńcze.

Zewzględuna brak pytan i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)

Uchwała nr LXW519/2023
w sprawie zmieniająca uchwałę Nr )ooilX341l202Ż Rady Miejskiej Gminy Skoki zdnia
11 lutego ŻO22 r. w sprawie określenia szczegółovłych warunków prz!7nawania i odpłatności
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, zvłyłączeniem specjalistycznych
usług opiekuńczych dla osób zzabwzeriami psychicznymi otaz szczegółowych warunków
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opŁat, atakŻe trybu ich pobierania. Uchwała
stanowi załqcznik nr 8 do protokołu sesji Rady.

Pkr 6.8)
Przedstawiciel Stowarryszenia Metropolia Poznań Ewelina Jankiewicz
Poinformowała, że Stowarzyszenie Metropolii Poznń to stowarryszenie gmin i powiatów
aglomeracji poznńskiej, do którego na\eŻą 23 jednostki: Miasto Poznan, powiat poznński,
gminy powiatu pomańskiego, Srem, SzamotuĘ i Skoki oraz oborniki. W 2016 r' Rada
Metropolii PoznaiprryjęłaPLanZrównowazonej Mobilności, który uprawniał do aplikowania
o środki unijne w minionej perspeĘwie. Wskazała, że w nadchodzącej nowej perspeĘwie
zmieniło się podejście o aplikowanie środków unijnych. Kolejnym dokumentem regulującym
pozyskanie środków jest umowa partnerska, która zostałazawartapomiędzy stroną rządzącą, a
Unią Europejską. obecnie konieczne jest podjęcie planu ptzez wszystkie gminy wchodzące
wskład Stowarzyszenia. Plany Ztóvłnoważonej Mobilności Miejskiej są koncepcją, która
przycrynia się do osiągania europejskich celów w zakresie klimatu i energii. Plan
ZróvłnowaŻonej Mobilności dla Metropolii Poznai do roku 2040 ma słuĘi poprawie

\
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mobilności mieszkańców. Dokument jest podstawą do aplikowania o środki zewnętrzne m.in.
na budowę ściezek rowęrowych. Plan jest dokumentem strategicznym jednak ostateczne
dziaŁania w zakresie pozyskania środków zevłnętrznych będą na|eŻaĘ do samorządu danej
gminy. W załączniku do dokumentu znajdująsię przykładowe projekry inwestycji.

Przedstawiciel Firma LPw Mateusz orliński
Wyjaśnił, że jest przedstawicielem firmy LPW, która opracowała Plan Zrównoważonej
Mobilności dla Metropolii Poznan do 2040 roku. Wyjaśnił, Żejest to dokument strategiczny
wyznaczający pewne systemowe rozwiązania w zakresie transportu. Dokument zostŃ.a tak
opracowany, aby umoŻliwiał realizację ńżmego Ępu inwesĘcji, uwzględniając jednocześnie
specyfikę danej gminy. Wskazał, że Miasto Poznań jest rdzennym miastem Metropolii Poznan,
centrum usfugowym, pracowniczym i edukacyjnym. Plan nie zamyka się jedynie na terenie
gmin wcho dzącychw skład Metropolii Pozslń, ale uwzględnia tereny objęte transportem Kolei
Wielkopolskiej. Plan ztóvłnowłŻonej mobilnościposiadacharakterpartycyparyjny' co oznacza
włączenie i czynrry udziaŁróżmych grup społecznychw tworzenie dokumentu. W celu dotarcia
do szerokiego grona mieszkańców zastosowano zróżnicowane metody angażowania.
Mieszkńców Metropolii informowano za pomocą plakatów, ulotek, mediów lokalnych,
mediów społecznościowych, na stronach internetowych, organizowano konsultacje społeczne
dla mieszkańców oraz interesariuszy. Prowadzono badania jakościowe: łvywiady grupowe oraz
indywidualne otaz badania ilościowe: ankiety w gospodarstwach domowych' ankiety
w grupach celowych, możliwoŚÓ zgłaszania uwag. Podziękował za dobrą współpracę z
samorządem, który był zaangaŻowarty w częśi realizowanychzadafi. Przedstawił zastosowane
działania scenariuszowe w rozwoju systemu mobilności w Metropolii Poman. Scenariusz
bazowy - odwzorowuje aklualną sytuację transportową obszaru Metropolii Poznan wIaz z
zadeklarowanymi pewnymi inwestycjami. Scenariusz aktywności mobilnej - zakłada
nastawienie rozwoju na transport drogowy oraz rowerory z częściowymi zmianami zzal<resu
transportu publicznego otaz planowania przestrzenrtego. Scenariusz transportu publicznęgo -
zal<łada holistyczne zmiany rwiązane z usprawnieniem istniejącego systemu transportu
publicznego wraz z częściowymi elementami transportu drogowego i rowerowego oraz
planowania przestrzennego. Scenariusz planowania ptzesttzenrtego - skupia się przede
wszystkim na uporządkowaniu zabudowy oraz w nieduzym stopniu ingeruje w systemy
transportowę. Przedstawił główne za\eĘ wprowadzenia scenariusza to jest m.in. status obszaru
zorientowanego na mieszkńca, zw'iększenie dostępności do publicmego transportu
zbiorowego' poprawa środowiska naturalnego poptzez poprawę jakości powietrza,
zmniejszenie hałasu komunikacyjnego, poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego,
zwiększenie udziału podróĘ rowerowych, zmniejszenie kongestii ruchu. Wskazał wizję
rozwoju Metropolii Poznń, która prowadzi zintegrowaną i ztóvłnow€Lzoną politykę
transportową i przestrzenną, wpływając pozyĘwnie na jakośÓ Ęcia mieszkńców, ład
przestrzenny,bezpieczeństwo oraz stan środowiska naturalnego. Przedstawił cele dokumentu
sektory i pakiety działń. Cel horyzontalny do 2040 to poprawa dostępności do transportu
publicznego i zrównoważone planowanie przestrzenrte otazbezpieczeitstwo ruchu drogowego
i świadome społeczeństwo. Jako cele operacyjne wskazał: rozbudowę systemu transportu
publicznego, prowadzenie racjonalnej politykj przestrzennej, ruch indywidualny, mobilnośÓ
aktywna i edukacja, wiedza i parĘcypacja. Wskazał kolej jako podstawa publicznego
transportu zbiorowego, a tramwaj jako podstawowy środek transportu na obszarze rdzenia
Metropolii Poznań. Natomiast autobus jako uzupełnienie systemu kolejowego i tramwajowego'
Zwrócił uwagę' na konieczne działania w zakresie rozwiązań problemów wpływających na
przepustowość infrastruktury sieci kolejowej, rozbudowę układu kolejowego w ramach
Szybkiej Kolei Miejskiej z wykorrystanięm obwodnicy towarowej Poznania oraz rozbudowę
Ńładu tramwajowego oraz utrzymanie istniejącej infrastruktury. Wskazywał na koniecznośÓ

\'
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integracji transportu zbiorowego wMetropolii Poznan poprzez m. in.: wprowadzenie biletu
metropolitalnego, wdtaŻałie nowoczęsnych naruędzi informatycmych i technicznych oraz
rcrwiązafi organizacyjnych służących integracji transportu i poprawie ofeĘ przewozowej'
wdrazanie nowoczesnych naruędzi informatycznych i technicznych oraz rcrwtęań
organizacyjnych słuzących integracji transportu i poprawie oferty przewozowej. Wskazywał
również na koniecznośó współpracy gmin w zakresie np.: stworzenie zespołów roboczych
w poszczególnych jednostkach samorządowych, współpracujących w ramach realizacji zadan
transportowych związanych z ksńakowaniem transportu kolejowego. Jako kolejny środek
transportu na terenie Metropolii Poznafi wskazał rower. W tym zakresie przedstawił
następujące działania: opracowanie planu dróg rowerowych, wdrozenie ogólnokrajołYych
vłyĘcznych projektowania dla infrastruktury rowerowej, budowy infrastruktury rowerowej
umożliwiającej dotarcie do głównych punktów przesiadkolvych. W zakresie bezpieczeństwa
wskazywał na konięcznośc: analizy i przebudowy miejsc niebezpiecznychna przecięcia ruchu
kolejowo-drogowego' w transporcie tramwajowym' oraz autobusowym. Budowa połączen
obwodnicowych dla wyprowadzeniaruchu z terenów zabudowanych. Podkreślał koniecznośó
wdrażania systemów z dziedziny inłnierii ruchu systemy dyscyplinowania uzytkowników
ruchu drogowego oraz współdzielone środki transportu analiza zasadności wprowadzenia
transportu naĘczenie, analizazasadności wprowadzenia transportu na Ęczenie, zwolnienie z
opłat w strefie płatnego parkowania samochodów systemów współdzielonych. Przedstawił
mozliwości stosowania różnorodnej formy komunikacji zmieszkńcami w celu zwiększenia
świadomości w mieszkańcach na tematu wpływu stosowanego środka transportu na
środowisko; prowadzenie warsŹatów i zajęć w szkołach o tematyce rwiązanej z
bezpieczeitstwem ruchu drogowego; stosowanie różnorodnej formy komunikacji
zmięszkańcami w celu poprawy bezpieczeilstwa ruchu drogowego; tworzenie warsztatów
izajęć wszkołach oraz JST otemaĘce rwiązanej ze zrównowaŻoną mobilnością. Mówił o
cyklicznych badaniach ruchu drogowego zllwzgIędrueniem wszystkich form przemięszczania.
Zvłróciłuwagę na prognozowanie ruchu przy wykorzystaniu modelu ruchu orazna stosowanie
różnorodnej formy komunikacji z mieszkańcami w celu anriększenia świadomości
w mięszkańcach na tematu wpływu stosowanego środka transportu na środowisko. Wskazywał
na prowadzenie warsztatów i zajęć, w szkołach o temaĘce związanej zbezpieczeństwem ruchu
drogowego, a także stosowanie różnorodnej formy komunikacji z mieszkańcami w celu
poprawy bezpieczeistwa ruchu drogowego. Tworzenie warsńatów i zajęć w szkołach oraz JST
o tematyce związanĄ ze ztóvłnowazoną mobilnością. Cykliczne badania ruchu drogowego z
uwzględnieniem wszystkich form przemieszczania. Przedstawił wskazniki rezultatu, produktu

oraz trendu. Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Radna Wiesława Surdyk-Feńsch
Wskazała, że program ztównowaŻonej mobilności, jest ważny dla mieszkańców Gminy Skoki
z punktu widzenia transportu kolejowego, a szczególnie pĘnności tego transportu. WskazaŁa
na problem zbytmałych składów kolejowych na linii Wągrowiec _Poznan.
Radny Marek Grzegorzewski
Przedstawił zdjęcia z przeładowanego pociągu na trasie do Wągrowca. Zvłrócił uwagę na
kwestię bezpieczeftstwa pasazerów, którzy opierają się o drzwi. Prosił o ponrszenie tego

problemu w Stowarzyszeniu Metropolii Poznań.
P rzedstawiciel Stowa rry szenia Metro p oli a P oznań Ewelina Jankiewicz
Wyjaśniła, zę sama dojeżdża z Buku do Poznania i sytuacj a ptzeładowania pociągu jest taka
salna' są to problemy z ptzepustowością węńa kolejowego. Linia do Wągrowca jest
jednotorowa i zachodzi koniecznośÓ jej przebudowy. Wyjaśniła, ze sukces tej linii przerósł

oczekiwania Kolei Wielkopolskiej. Poinformowała, Że planowany jest zakup taboru.

Stowarzyszenie będzie lobbowało o podjęcie pewnych działafi, aby zapevłnió odpowiednią
ilośó miejsc dla pasażerów na tej linii. Zwróciła jednak uwagę' Że przewozy kolejową są
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organizowane przez Marszałka Województwa Wielkopolskiego. Poinformował, Że pojawił się
równięż pomysł, aby wprowadzić na tej linii tabor piętrowy. Jednak realizacja wszelkich
pomysłów na usprawnienia przewozu nie da się wprowadzić odraztl, ponieważ jest to złożony
proces.
Radny Andrzej Surdyk
Zapytał się jaki ,,crynrik sprawczy'' ma Stowarryszerie Metropolia Poznań na ruch kolejowy
otazw zakresie ilości połączeń kolejowych. Zwrócił uwagę, Że namapie połączeń kolejowych
przedstawianych w prezentacji pojawiła się linia z Gniezrta do Rejowca. W związku z czym
zapytał się czy Stowarzyszenie Metropolia Poznań mogłoby podjąć działania w celu
uruchomienia tej linii do przewozów pasażerskich.
Przedstawiciel Stowarryszenia Metropolia P oznafi Ewelina Jankiewicz
Wyjaśnił, że MetropoliaPoznńto stowarzyszenie, k1óre nie manarzędzi prawnych w zakresie
działań kolei. JednakŻe wskazała, że głos gmin skupionych w Stowarzyszeniu jest bardziej
słyszalny, niż jednej jednostki. Wskazała, Że stowarzyszenie prowadzi działaria lobbujące w
zakresie składanych przęz gminę wniosków. Poinformowała, Że jeżeli samorząd jest
zainteresowany prowadzeniem rozmów w zakresie przywrócenia linii kolejowej na trasie do
Gniezna, to prosi o skierowanie pisemnej informacji do biura stowarzyszenia. Wówczas podjęte
zostanąodpowiednie działantaw celu zotgalizowania spotkania w tym zakresie.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wskazał na koniecznośó spotkania z przedstawicielami Metropolii Poznan. PrzypomniaŁ, że
rada gminy Skoki spotkała się z Marszałkiem Jankowiakiem w za]<resie ptzewozów
pasazerskich. Wówczas przedstawiony został plan budowy,,mijanki'' w Roszkowie. Jednakze
plan ten nie uryskał aprobaty rady, która wskazywała Skoki jako lepszą lokalizację budowy
dodatkowego toru.
Prz edstawiciel Stowa rry szenia Metro p olia P oznań Ewelina Jankiewicz
Prosiła o skierowanie pisma ptzez radę do Stowarryszęnia z przedstawionymi wnioskami.
Zvłróciłauwagę' że zpoczątkiem grudniabędzie zmieniany rozJ<ład jazdy pociągów. Wszelkie
uwagi i wnioski są kierowane do Kolei Wielkopolskich.
Rada Miejska Gminy
podjęła
(}3 głosami za, 2 radnych nieobecnych podczas głosowania: Stanisław Janecko i Mateusz
Stajkowski)

Uchwała nr LxvI/520I2023 w sprawie przyjęcia irealizacji ''Planu Zrównoważonej
Mobilności dla Metropolii Pozrrń do 2040 roku''. Uchwała stanowi załqcznik nr ]0 do
protokołu sesji Rady.
Przedstawiciel Stowarryszenia Metropolia P oznafi Ewelina Jankiewicz
Podziękow il.a za podj ęcie uchwały.

Pkt 6.9)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna
Przedstawiała projekt uchwĄ. Działka nlsner 24lI o powierzchni 0,0161 ha położona
w miejscowości Rejowiec stanowi własnośó Gminy Skoki. Działka ze względu na ksŹałt,
wielkośó i położenie nie może byó zagospodarowana jako odrębna nieruchomośÓ. Mając
powyzsze na u'wadze przedmiotowa działka przeznaczona zostanie do zbycia na rzecz
właściciela nieruchomości przyległej, to jest działki nr 3411 połozonej w miejscowości
Rejowiec.
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Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za, ] radny nieobecny podczas głosowania Stanisław Janecko)

Uchwałe nr LXVI/521/2023
w sprawie wyrazenia zgody na sptzedażnieruchomości stanowiącej działkę nr 24lt położonej

w Rejowcu. IJchwała stanowi załqcznik nr I1 do protokołu sesji Rady'

Pkt 6.10)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna
Przedstawiła projekt uchwĄ. Działka numer 3413 położona lW miejscowości Rejowiec stanowi

własność osoby fizycznej isąsiaduje bezpośrednio z działką ru 29 wRejowcu, gdzie

zlokalizowane jest centrum integracji lokalnej społeczności, które zostało utworzone przy udzia|e

środków Unii Europejskiej w ramach Programu operacyjnego ,,Rybactwo i Morze'' za
pośrednictwem Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka ,,7 RYB''. W wyniku pomiarów
geodezyjnych stwierdzono, Że nieruchomośó oznaczona numerem geodezyjnym 3413

o powierzchni 0,0023 ha jest zagospodarowana przez Gminę Skoki. Nabycie nięruchomości ma
na celu uregulowanie stanu prawnego.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(t4 głosami za, l radny nieobecny podczas głosowania Stanisław Janecko)

U chw ała nr LXYI.I 522 12023

w sprawie wyraŻenia zgody na nabycie nieruchomości stanowiącej działkę nr 3413 położonej

w Rejowcu. (Jchwała stanowi załqcznik nr 12 do protokołu sesji Rady'
Pkt 6.11)
Pracownik socjalny oPS w Skokach Mańa Jaśkowiak
Przedstawiła projekt uchwĄ. Do zadańwłasnych gminy o charakterze obowiązkowym naIeĘ
sprawienie pogrzebu, w tym osobom bezdomnym. Konieczność podjęcia uchwaĘ doĘczącej
ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu ptzez gminę wynika z art. 44 cytowanej ustawy, który
stanowi' iz sprawienie pogrzebu odbywa się w sposób ustalony pruez gminę, zgodrue z
wyznaniem zmarłego. Gmina ma prawo do uzyskania zwrotu wydatków poniesionych
w rvłiązku ze sprawieniem pogrzebu. Podlegają one zwrotowi, gdy po osobie zmarłej
przysługuje zasiłek pogrzebowy, & W przypadku, gdy ten zasiłek nie przysługuje - wydatki
podlegają zwrotowi z masy spadkowej, zgodnie zprzepisarrti prawa spadkowego.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(t 4 głosami za, 1 radny nieobecrry podczas głosowania Stanisław Janecko)

Uchwałę nr LXVI/523/2023
w sprawie określenia zasad sprawienia pogrzebów oraz zwrotu kosztów pogrzebów
realizowany chptzez Gminę Skoki. Uchwała stanowi załqcznik nr 13 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.12)
Sekretarz Gminy Blanka Gaździak
Przedstawiła projekt uchwaĘ wskazując, Że rodzice ucznia Specjalnego ośrodka Szkolno -

Wychowawczego w Kłecku' ze względl na miejsce ich zamieszkartia, zwrócili się z prośbą o
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rozpatrzelie możliwości dowozu ich syna do ww. szkoĘ. Uczen ten kwalifikuje się do
bezpłatnego dowozu na podstawie przepisów ustawy Prawo oświatowe. W celu rca|izacji
obowiązku Gmina Skoki jest zobowiązana do organizacji bezpłatnego dowozu ucznia, co
sprowadza się do uruchomienia dodatkowej trasy i pojazdu wraz z opiekunem dla jednego
uczłia uczęszczającego do SOSW w Kłecku. Dyrektor wskazanej placówki v'ryraził chęi
realizacji dowozu ucztia na podstawie porozumienia poprzez parĘcypowarrie w kosztach
dowozu za tego ucznia, ze względu na bliską odległośó od miejsca zamieszkania ucmia do
placówki. Gmina Skoki dokona zrvrotu kosŻów dowozu ucznia, zgodnie z przyjętą stawką,
wedfug ilości dni' w których uczen był obecny. Biorąc pod uwagę połozenie geograficme,
miejsce zamieszkaniaucznia oraz trasę pokonywanąprzez wykonawcę tych usług w Gminie
Kłecko, a także przychylĄąc się do wniosku, złoŻonego ptzez rodziców ucznia istnieje
możliwośó organtzacji wspólnego dowozu. Warunkiem przystąpienia do realizacji
porozumienia jest wyrazenie takiej woliprzez Radę Miejską Gminy Skoki w drodze uchwĄ
Wyjaśnił, ze

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za, 1 radny nieobecny podczas głosowania Stanisław Janecko)

Uchwałę nrLXW524|2023 w sprawie wyraŻeniazgody nazawarcieporozumieniapomiędzy
Gminą Skoki a Powiatem Gnieznieńskim w przedmiocie powierzenia Powiatowi
Gnieźnieńskiemu realizacjt zadariapublicznego - Zapewnienia ucmiowi niepełnosprawnemu
bezpłatnego transportu i opieki w czasie ptzęwozn. Uchwała stąnowi załqcznik nr ] 4 do
protokołu sesji Rady.

Pkt 6.13)
Radna Wiesława Surdyk - Fertsch
Poinformowała,że z inicjaĘwy gminy z terenu Województwa Wielkopolskiego Rada Miejska
Gminy Skoki podjęła decyzję o dołączeniu się do apelu doĘczącego zmiany UchwĄ Sejmiku
Województwa Wielkopolskiego nr XXXDV94L1I7 zdnia 18grudnia 2017r. wsprawie
wprowadzenia na obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń Iub zakazów w zakresie
eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. Przedstawiła treśó uchwaĘ oraz jej
uzasadnienie. Zwróciła uwagę' Że obowiązująca uchwała Sejmiku Województwa
Wielkopolskiego zobowiązu1e gminy do kontroli mieszkńców. Wskazał, Że rada zdaje sobie
sprawę' że po mimo uruchomienia programów ,,Czyste Powietrz" otaz,,Ciepłe mieszkanie''
mieszkańców nie jest staó na wymianę pieców we wskazanym ptzez Sejmik Województwa
terminie.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że jest zwolennikiem dbałości o czyste powietrze. Zwrócił uwagę' Że
zapTzępaszczonaszartsa})lat temu na budowę sieci gazowej bezpośrednio wpĘnęłana stopień
wymiany źródęł ciepła. Zwrócił uwagę' że problem ten w szczególności dotyczy mieszkańców
wsi, gdzie nie ma w ogóle możliwości prryłączenia się do gazu. Zwrócił uwagę, że
mieszkańców nie staó na wymianę źródŁa ogrzewania. Wskazał, że z informacji jakie posiada
na terenie gminy do wymiany pozostało jeszcze około 2 tys.kotłów, które nie spełniają
nałożonych norm spalania. Stwierdził, Że muszą zostać wprowadzone rorwiązania systemowe,
które powinny ułatwiaó mieszkańcom wymianę źródeŁ ciepła na ogtzewania niskoemisyjne.
Wskazał, że pomimo Programów ,,Cryste Powietrze'' oraz ,,Ciepłe mieszkanie'' to jednak
osoba, która jest zainteresowana wymianą pieca musi być,,na tyle zdeterminowarta", ńy
spełnić wszystkie warunki i dopełnió wszelkie formalności w zakresie złożenia i rozltczetia
środków, po mimo pomocy jaką w tym zakresie udziela Urząd. Wskazał, ze w ramach
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programu,,Ciepłe mieszkanie'' gmina otrzymała750 tys. zł, amieszkancy wykorzystali około

i rs.ooo zł. Z tych środków zainstalowano 1 pompę ciepła, 3 piece gazowę i pięó pieców na

pelet. Wyjaśnii, że niewykorzystane środki z tego tytułu przechodzą na prrysz}y rok.

i'oinformowil., Że Gmina Skoki jest liderem w Wielkopolsce w zakresie udziału mieszkańców

w programie ,,Czyste Powietrze'', po mimo tego nadal jest wiele kotłów do wymiany. Wskazał,

ze^zdĄe sobie z tógo sprawę, ze obecna sytuacja finansowa wielu mieszkańców nie pozwala im

na podjęcie dziaŁanw zakresie wymiany źródła ciepła.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(I5 głosami za)

Uchwałę nr LXYI/5251Ż0Ż3 w sprawie Apelu doĘczącego zmiany UchwaĘ Sejmiku

Wojewółztwa Wielkopolskiego nr X)o()V94IlI7 zdrua 18grudnia 2017r. wsprawie
prowadzenia na obszarże wojewódńwa wielkopolskiego ograłiczei|llb zakazow w zakresie

lksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. Uchwała stąnowi załącznik nr ]5
do protokołu sesji Rady.
Pkt 7)
Sekretarz Gminy Blanka Gaździak
Przedstawiła informację o wyzraczeniu podmiotów, na rzecz których wykonywane jest kara

o graniczenia wolności oraz prace społecznie uĘteczne.
Pkt 8)
Interpelacji i zapytan radnych nie przedłożono.
Pkt 9)
W wolnych głosach i wnioskach:
Radna Wiesława Surdyk-Feńsch
Zaprosiła na XVIII Jarmark Bożonarodzeniowy, który odbędzie się 9 grudnia 2023 t. na

targowisku w Skokach.

Radny Leszek Gronowicz
Poinformowil', Że w niedzielę 5 listopada w Wysokiej odbyło się spotkanie pn.: ,,Liderzy
Wietkopolskiej odnowy Wsi'', na którym rozsttryglięto VII edycję konkursu ',Aktywna 

Wieś

Wielkopolska'; organizowanego w ramach programu,,Wielkopolska Odnowa Wsi". Jednym z
laureatów 17y/w konkursu zostało sołectwo Blizyce reprezentowarte pTzez Lidera Grupy

odnowy Wsi _ ŁukaszaKubińskiego. Pogratulował radnemvoraz sołectwo osiągnięcia.

Pkt 10)
Ze wzg|ęduna wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady

Miejsńej Gminy Skóki Zbigniew Kujawa obrady LXVI sesji Rady Miejskiej Gminy

w Skokach zanilrrr$ drua 7 grudnia Ż023 r. o godz. 17.02.

Rady
Skoki

awa)

Protokolant
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